Ενότητα 4: «Οι Σεληνίτες»
Όμορφος στους Σεληνίτες θεωρείται αν κάποιος είναι φαλακρός. Και μάλιστα αφήνουν να φυτρώνουν και τα γένια τους λίγο πάνω από τα γόνατα. Και νύχια στα πόδια τους δεν έχουν, αλλά είναι όλοι μονοδάκτυλοι. Και όταν κοπιάζουν ή γυμνάζονται, ιδρώνουν παράγοντας γάλα σε όλο το σώμα, ώστε και τυριά πήζουν απ΄αυτό. Τα μάτια τους είναι πρόσθετα/μπορούν να αφαιρεθούν και πολλοί, αν χάσουν τα δικά τους, βλέπουν χρησιμοποιώντας αυτά που παίρνουν απ’ τους άλλους. Κάποιοι μάλιστα έχουν και πολλά αποθηκευμένα, οι πλούσιοι. Ένας καθρέφτης βρίσκεται πάνω από ένα πηγάδι όχι πολύ βαθύ. Αν κατέβει λοιπόν κάποιος στο πηγάδι, ακούει όλα όσα λέγονται στη γη, αν μάλιστα κοιτάξει προσεκτικά στον καθρέφτη, βλέπει όλες τις πόλεις κι όλα τα έθνη. Τότε είδα και εγώ τους συγγενείς μου και όλη την πατρίδα, αν όμως με είδαν κι εκείνοι, δεν μπορώ καθόλου να το πω. Κι όποιος δεν πιστεύει ότι έτσι είναι αυτά, αν κάποτε και ο ίδιος φτάσει εκεί, θα καταλάβει ότι λέω την αλήθεια.
Λεξιλόγιο
	καλός-ή –όν (β΄κλιτο επίθ.)
ὁ Σεληνίτης – ου (α κλ.)
φαλακρός-ά-όν(β΄κλιτο επιθ.)
	ὁ ὀφθαλμός – οῦ (β’κλ.)
ἀπόλλυμι =χάνω >απώλεια, όλεθρος, απολωλός πρόβατο

	τό γένειον-γενείου (β’κλ)
το γόνυ-γόνατος (γ΄κλ.)
ὁ ὄνυξ-ὄνυχος (γ΄κλ)

	χρῶμαι =χρησιμοποιώ
[bookmark: _GoBack]ὁρῶ=βλέπω (ὄπωπα= έχω δει) >όραση, ορατός, όψη, οπτικός, οφθαλμός, κάτοπτρο, εποπτεύω

	ὁ πούς (γ΄κλ.)-ποδός –ποδί –πόδα-πούς
πόδες – ποδῶν – ποσί-πόδας-πόδες
>πόδι, γήπεδο, πεζός, πέδιλο, πεδίο
	ὁ-ἡ ἀπόθετος, το ἀπόθετον (β’κλιτο επιθ.)
ὁ πλούσιος-πλουσία-πλούσιον (β’κλιτο επιθ.)
το κάτοπτρον-ου(β’κλ.)=καθρέπτης

	ἔχω –εἶχον -ἕξω και σχήσω - ἔσχον-ἔσχηκα -ἐσχήκειν>σχήμα, σχέδιο, σχεδόν, σχέση, κατάσχεση
	τό φρέαρ-φρέατος (γ’κλ.)=πηγάδι>φρεάτιο
ἡ πόλις-εως (γ’κλ.)

	ὁ-ἡ μονοδάκτυλος, το μονοδάκτυλον (β’κλιτο επίθ.)

	βαθύς- εῖα –ύ (γ’κλιτο επίθ.)
το ἔθνος – ους (γ’κλ.)
ὁ-ἡ ἀληθής, το ἀληθές (γ’κλιτο επιθ.)

	τό γάλα (γ κλ.)-γάλακτος-γάλακτι-γάλα-γάλα
γάλακτα-γαλάκτων –γάλαξι –γάλακτα -γάλακτα
	ὁ οἰκεῖος – οἰκεία –οἰκεῖον (β’κλιτο επίθ.)
ἡ πατρίς – ίδος (γ’κλ.)
ἀφικνοῦμαι = φτάνω>άφιξη
οἶδα = γιγνώσκω, μελλ. εἴσομαι >είδηση, «ἕν οἶδα ὅτι οὐδέν οἶδα)

	τό σῶμα – σώματος (γ’ κλ)
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ὁ τυρός –οῦ (β’κλ.)
	ἔχω + απαρ. = μπορώ να
λέγω – ἔλεγον – λέξω & ἐρῶ- ἔλεξα, εἶπα, εἶπον - εἴρηκα - εἰρήκειν


Ασκήσεις
1.Να βρείτε στο λεξικό της ΑΕ το ουσιαστικό ἡ ναῦς. Να βρείτε σύνθετες και παράγωγες λέξεις και τη σημασία τους.

